



Law Ting Pong Secondary School

羅定邦中學



About Our School

Founded in 1991 by Law's Foundation Limited and named after the visionary Mr. Law Ting Pong, LTPSS embodies the belief that "education rejuvenates the country". We are dedicated to providing high-quality education that benefits both our society and the country.

Our guiding motto, "Sincerity, Righteousness, Contemplation, and Practice" reflects our commitment to cultivating strong moral character in our students while helping them realise their full potential.

As an English Medium Instruction (EMI) school since our inception, LTPSS has consistently prioritised the creation of an English-rich learning environment. In 2008, we joined the Direct Subsidy Scheme (DSS) to enjoy greater autonomy to develop a diverse, school-based curriculum that is tailored to our students' unique needs and aspirations.



關於我們

羅定邦中學由羅氏信託有限公司於1991年創辦，並以堅信「教育興國」的羅定邦先生命名。本校旨在提供優質教育，造福社會和國家。本校以「誠、正、思、行」為校訓，致力於培養學生的道德品格，幫助他們充分發揮學術潛能。

羅定邦中學是一所自創立以來便以英語作為授課語言的學校。為更佳地實踐本校的辦學理念，我們於2008年加入直接資助計劃（DSS），以享有較大的自由度，為學生提供更多元化的校本課程。



我們的團隊

本校師資優良，各位老師亦以終身學習為己任，緊貼最新的課程、科技和教學方法，務求讓學生接受最高品質的教育。

本校專業的教學團隊致力為學生營造一個豐富的英語學習環境及推廣多元文化的校園氛圍，好讓學生能自然地學習及應用英語。

在教學方面，本校秉持以「學生為本」和「探究式學習」的教學方針，再配以互動教學工具，藉此提高學生的參與度，並發展他們的高階思維能力。本校利用小組教學和靈活的分組模式，以滿足學生不同的學習需求。除了常規課堂外，本校還為學生提供各種延伸學習機會，讓學生累積學習經驗，並擴闊視野。這些機會幫助培育學生的探索力、創造力和批判性思維，使學生擁有更全面的 world 觀。



Our Professional Team

Teachers at LTPSS are not only qualified professionals in their respective disciplines but also passionate lifelong learners. They stay current with the latest curriculum developments, technologies, and teaching pedagogy to ensure our students receive the highest quality education.

Our professional teaching team is committed to fostering an English-rich and culture-rich learning environment that supports our students' English language acquisition. We adopt a student-centred and inquiry-based learning approach, utilising interactive tools to enhance student engagement and promote higher-order thinking skills. Our approach includes small group teaching and flexible grouping strategies to effectively cater to the diverse needs of our students. In addition to regular classes, we offer a variety of extended learning opportunities designed to enrich students' educational experiences and broaden their horizons. These opportunities encourage exploration, creativity, and critical thinking, helping our students to develop a well-rounded perspective on the world.





STAR Nurturing

LTPSS is dedicated to fulfilling our vision of “Every Student a **STAR**.” Over a comprehensive six-year journey, our students engage in a wide array of learning experiences both inside and outside the classrooms, focusing on the development of their overall character and personal growth. This growth is centred around the four **S-T-A-R** qualities: Self-management, Teachable Spirit, Aspiration, and Resilience. Themed assemblies and class teacher periods play a vital role in helping students understand the essence of these qualities and encouraging their development.

In the junior forms, students learn to manage their studies effectively by developing good learning habits, effective study skills, and time management strategies. They also cultivate a teachable spirit, embrace opportunities to learn from others and strive for excellence.

For our senior form students, we aim to foster aspirations and a strong sense of commitment to their community. This is achieved through various leadership opportunities in student bodies and organisations. Additionally, we provide career and life planning activities designed to help students identify their life goals and prepare for their future.

All students, regardless of grade level, are encouraged to step outside their comfort zones and develop resilience in various aspects of school life. LTPSS fosters an inclusive environment where students are mentored and nurtured to become shining **STARs**.



培育明星

本校一直致力於實現「每個學生都是閃爍明星」的願景。在六年的學校生活中，學生在課堂內外參與各種學習體驗，以培養**S-T-A-R**四個素質：即具備自我管理能​​力、受教之心、具志向抱負，以及迎難而上的韌力。通過主題周會和班主任課，學生更了解這四種素質的重要性，從而鼓勵他們發展這些素質。

初中階段，學校致力培養學生良好的學習習慣、有效的學習技能和時間管理技巧，引導學生自我管理學習狀況，並培養他們的受教精神，令其樂於同儕互學，並追求卓越。

高中階段，學校透過不同的學生組織賦予擔任領袖的機會，培養學生貢獻社會的意識。學校亦通過一系列生涯規劃活動去協助學生探索人生目標及規劃將來。

此外，本校鼓勵各級學生都要走出舒適圈，從不同的學校生活範疇培養抗逆力。學校也營造了一個共融的環境，讓學生得到指導和栽培，成為閃亮的「**STAR**」。





Junior Curriculum 初中課程 - Building a Solid Foundation and Inspiring Interests 奠定穩固基礎 激發學習興趣

English-Rich Immersion 英語沉浸環境

At LTPSS, English is used as the primary medium of instruction to foster an authentic English-speaking environment. In addition to using English in all classes except Chinese and Chinese History, students are immersed in English throughout the school day. This includes morning assemblies, student announcements, and our “STAR Time” Programme, which is a regular broadcast produced by the school’s Campus Media Team.

Our school-based English curriculum integrates language arts elements, such as novels, plays, poetry, and short stories, to inspire students’ creativity and imagination. In English lessons, students have ample opportunities to acquire and refine their language skills through student-centred learning approaches. To further boost S1 students’ confidence, interest in English and their ability to learn in English, a course called “Active English” is offered. This course engages students in dynamic language activities, and enhances their reading, writing and speaking skills through interactive lessons and diverse tasks across different genres and disciplines.

Outside the classroom, students participate in a variety of English activities that further enhance their language proficiency. These include debating, public speaking, radio broadcasting, author-led writing workshops, and overseas study tours.



A Diversified Curriculum to Nurture **STAR** Learners

LTPSS offers a diversified curriculum designed to equip students for the future. Our approach seamlessly integrates the development of knowledge, skills, values, and attitudes across subjects, all while pursuing our **S-T-A-R** qualities. Our curriculum not only inspires students to find joy in learning but also empowers them to cultivate self-directed learning and lifelong learning skills.

孕育STAR學習者的 多元課程

本校提供廣泛而多元化的課程，為學生的未來做好準備。本校課程包括學生學科知識、技能、價值觀及態度的培育與發展，與**S-T-A-R**特質環環扣連。學生不僅樂於學習，還培養自主學習和終身學習的能力。



為創設真正的英語環境，除了中國語文科及中國歷史科外，本校所有科目均採用英語作教學語言。除了課堂之外，早會、匯報，乃至校園電視台定期廣播的校園節目「Star Time」皆以英語進行，好讓學生時刻沉浸在英語之中。

本校的校本英語課程為培養學生的創造力和想像力，融合了小說、戲劇、詩歌、短篇小說等語言藝術元素。英語課堂亦以學生為本，提供充足的機會讓學生學習並提高他們的英語能力。為了進一步提升中一學生對英語的信心、興趣和英語學習能力，本校開設了「活動英語教學」（Active English）課程。課程讓學生參與各種活力十足的語文活動，透過互動的課堂及多元化的學習任務，提高學生在英語的閱讀、寫作及說話能力。

在課堂以外，學生亦可參加各種英語活動，包括辯論、公開演講、廣播、由作家帶領的寫作工作坊，以及海外遊學團等活動，從而進一步提升語言能力。





Hispanic Culture Experience 西班牙文化體驗

We are proud to be one of the few schools in Hong Kong to offer Spanish as a subject. In S1, all students embark on this exciting linguistic journey, with the option to continue exploring and mastering the language as an elective from S2 onward. Students who choose Spanish as a HKDSE elective subject will sit for the “Diploma of Spanish as a Foreign Language” examination (DELE), a globally recognised qualification.

At LTPSS, Hispanic culture is woven into the Spanish curriculum and actively infused into school life through various engaging activities. The highlight of our cultural programme is the annual Hispanic Week, during which all students and staff immerse themselves in an authentic Hispanic experience. This celebration includes Latin music, dance workshops, cooking lessons, and a variety of other exciting activities.

本校是香港少數提供西班牙語科的本地學校。所有中一學生均須修讀西班牙語，中二起可改為選修科目。學生可修讀西班牙語作為香港中學文憑試的選修科，並參加受全球認可的「對外西班牙語水平證書」（DELE）考試。

除了課堂外，西班牙文化還通過各種活動融入校園生活之中。其中重中之重莫過於一年一度的西班牙文化周。全校師生透過參與慶祝活動，包括拉丁音樂、舞蹈工作坊、烹飪課和各種有趣的活動，親身體驗多姿多采的西班牙文化。

A Fascinating Stage 活力舞台

The Performing Arts programme is available to all students from S1 to S2, with the option for S3 to S5 students to continue their studies in this dynamic subject. The Performing Arts curriculum offers a unique and engaging experience where students learn and practise essential skills related to acting and staging drama productions. The programme not only enhances students' creativity and imagination but also fosters their self-confidence, communication skills, and teamwork.

Furthermore, our Drama Team provides a truly fascinating stage for talented performers to further develop their skills. Participation in this team is both a rewarding and celebrated experience, with school-wide recognition for their exceptional efforts and achievements.

「表演藝術科」為中一至中二學生的必修科目，學生於中三至中五亦可選擇繼續修讀。「表演藝術科」提供了獨特而具活力的體驗，學生可以從中學習並實踐與表演和舞台戲劇製作相關的知識，增強學生的創造力、想像力、自信心、溝通技巧和團隊合作精神。

此外，本校另設立戲劇隊 (Drama Team)，為學生提供真正的舞台，進一步培養他們的才華。戲劇隊的努力和成就有目共睹，本校歡迎並鼓勵更多學生參與這有意義的經歷。



Fuel Curiosity, Ignite Innovation 激發好奇 燃點創意

Embedded within our junior curriculum, the 3-tier STEAM implementation model equips students with essential mindsets, knowledge and skills through the Innovative Technology course and interdisciplinary projects in S1 and S2, preparing them to creatively tackle real-world problems.

Curiosity is fueled through engaging STEAM morning reading sessions and assembly talks, keeping students up to date with the latest advancements. A diverse array of on- and off-site STEAM activities including workshops, study tours and competitions help ignite their enthusiasm and enable them to showcase their talents.

In the iTech and AI clubs, specialised training and competition opportunities aim to spark students' creativity and drive their passion for innovation, ensuring every student has the chance to shine.

本校於初中課程採用STEAM三層架構推廣模式，透過中一級及中二級的創新科技課程和跨學科專題研習，為學生提供基本的思維方式、知識和技能，讓學生裝備自己，於日後運用創意解決現實世界中的種種問題。

透過STEAM早讀時段和有關周會講座，使學生對創新科技充滿好奇，並讓學生緊貼了解科技發展。無論是校內還是校外，工作坊、遊學團、比賽等豐富多彩的STEAM活動皆能激發學生的熱情，讓他們展現出自己的才華。

在 iTech 和 AI 學會中，專門的培訓和比賽激發學生的創意，讓學生對創新科技充滿熱情，並確保每個學生都有機會發光發熱。

Chinese as a Second Language 中文作為第二語言

While English serves as the primary medium of instruction at LTPSS, the Chinese language, history, and culture hold equal significance for all students, including non-Chinese speaking (NCS) students. To support NCS students in their acquisition of Chinese language and history, the school offers a tailored curriculum specifically designed to prepare them for the IGCSE or GCE A-Level Chinese examinations.

雖然英語是本校主要的教學語言，但中國語文、歷史和文化對所有學生（包括非華語學生）都同樣重要。為了支援非華語學生學習中國語文及歷史，學校針對學生所需，提供為準備 IGCSE 或 GCE A-Level 中文科考試而設計的課程。



Senior Curriculum 高中課程

Supporting Students' Academic and Career Aspirations

塑造學生的學業和事業抱負

LTPSS follows the Hong Kong Diploma of Secondary Education (HKDSE) curriculum, which includes four core subjects: Chinese Language, English Language, Mathematics, and Citizenship and Social Development.

In addition to the core subjects, students can choose 2 to 3 elective subjects from a wide range of options. This includes Applied Learning (ApL) courses, such as “Multimedia Storytelling”, co-organised with Hong Kong Baptist University, as well as additional language options like Spanish and Japanese.

本校提供香港中學文憑課程，學生須修讀四個核心科目——中國語文、英國語文、數學及公民與社會發展，學生亦須修讀兩至三個選修科目；本校提供廣泛的選修科目予學生選擇，當中包括應用學習課程，例如與香港浸會大學合辦的「多媒體故事」課程，以及其他語言科目，例如西班牙語及日語。

Enhancement Programme 增潤課程

Our senior form curriculum features a school-based Enhancement Programme, specifically tailored for students taking two electives. This programme offers a variety of options that aims at strengthening students' core subject mastery while nurturing their interests and talents. Key areas of focus include Generative AI and its applications, such as Graphic Design and Game Development; Art and Creativity; Visual Arts through Community Artmaking and Home Decoration; Script Writing for Films and IELTS preparation.

本校高中課程亦設有專為選擇兩個選修科目的學生而設的校本增潤課程，從而加強學生對核心科目的掌握，並藉此培養學生的興趣和才能。增潤課程選擇豐富，主要範疇包括生成式人工智能及應用（平面設計和遊戲開發）、藝術及創意、視覺藝術（社區藝術創作和家居裝飾設計）、電影劇本創作，以及雅思考試應試準備。





Blissful School Life 姿采校園

Leadership Development 領袖發展

30 school clubs that encourage physical, mental and leadership growth among students alongside their academic studies are offered at LTPSS. Our STARs develop their leadership skills by participating in various units, including the Student Association, the four houses named after our school motto, the School Prefects Team, and Youthnity.

Students also have ample opportunities to refine their leadership and teamwork skills by engaging with external organisations such as the Community Youth Club, Junior Police Call, and Tai Po Youth Network. Additionally, participation in Uniform Groups, such as the St. John Ambulance Brigade Youth Command, Girl Guides, Hong Kong Adventure Corps, and Hong Kong Air Cadet Corps, helps students cultivate self-discipline and a commitment to community service.

本校設有30個學會，鼓勵學生除了專注學術之外，亦能在身體、心理和領導才能上得以成長。本校學生通過參與學生組織，包括學生會、以校訓「誠、正、思、行」命名的四社、領袖生團隊和Youthnity培養他們的領導才能。

本校亦與公益少年團、少年警訊和大埔青年網絡等外部組織合作，以提升學生的領導能力和團隊合作能力。此外，透過聖約翰救傷隊少青團、女童軍、少年領袖團、航空青年團等制服團隊的活動，不但能使學生學習自律，亦能培養學生服務社群的意識。





Beyond the Campus 跳出校園

In addition to the scheduled off-campus learning activities, such as exploring nature, visiting museums, appreciating art and culture, and engaging in community service, LTPSS students have the opportunities to participate in local, national, and international excursions during the Experiential Learning Week. Through these experiences, students broaden their horizons and deepen their understanding of historical, cultural, and technological developments in Hong Kong, the Mainland, and overseas.

本校校外學習活動豐富，包括探索自然、參觀博物館、藝術文化賞析、社區服務等。除此之外，本校亦有體驗學習周，期間學生會於本地、內地及國外進行考察，好讓學生拓寬視野，深入了解香港、祖國以至世界的歷史、文化和科技發展。

Foshan Sister School Exchange and Study Tour 佛山非遺研學暨姊妹學校交流團

Leadership Camp 先鋒特訓宿營

Guangzhou-Hong Kong-Macau Youth Cultural Exchange Tour
穗港澳青少年文化交流團



Chaozhou Cultural Heritage Study Tour
潮州傳統文化傳承考察團



Singapore STEAM Study Tour 星加坡STEAM研學團



Sichuan Physical Ed. and Environmental Study Tour
四川體育、生態學習團



Yangjiang Silk Road Study Tour
江門、陽江海上絲綢之路學習團



Celebrating Diversity, Connecting Hearts 文化多元 促進共融

At LTPSS, we believe in celebrating diversity and embracing different cultures. Through a wide range of activities, including our festive Hispanic Week, Hotdog Day (Hit Out The Discrimination in Our Generation), the celebration of Diwali, and many other cultural events, we foster an inclusive environment where students can appreciate the richness of traditions from around the world.

These activities not only broaden students' horizons but also promote understanding, respect, and unity among our diverse student body. LTPSS is committed to creating a vibrant and inclusive community that values the uniqueness of every individual.

本校重視多元性，接納不同文化。透過舉辦西班牙節、熱狗日、排燈節慶祝活動等不同的文化活動，務求創造一個多元文化的學習環境，讓學生欣賞世界各地豐富的文化。

這些活動不僅擴闊學生的視野，亦讓來自不同文化背景的學生能互相理解、尊重，並團結起來。本校致力創造一個充滿活力和共融的社群，同時重視每個學生的獨特之處。



Home-School Cooperation 家校合作

Parents are essential stakeholders and partners in our school community. By maintaining close contact with LTPSS, they gain insights into the school's educational philosophy and operations. Together with the school, parents contribute to creating a healthy campus environment that nurtures our students.

We are grateful for the strong support from LTPSS parents, who actively engage with the school and the Parent-Teacher Association (PTA). Their participation in events such as Parents' Night, Info Day, Sports Day, and Chinese Culture Day demonstrates their commitment to our school community and enhances the overall educational experience for our students.

家長是學校重要的持份者之一，也是我們的夥伴。透過與校方保持密切聯繫，家長能深入了解學校的教育理念和運作，共同締造健康的校園環境，從而栽培本校的學生。

本校欣見家長對學校不遺餘力的支持。家長通過家長晚會、學校資訊日、運動會、中華文化日等活動，積極與本校和家長教師會合作，展現出對學校的信賴之外，並一同加強學生的學習體驗。



Words of Appreciation from Our Parents 家長欣賞之言



看見女兒在羅中逐漸茁壯成長，我也深感欣慰。感謝校長和老師們的無私奉獻，傳授知識和經驗給孩子們。我也感恩能在其他家長的支持與勉勵中共同經歷一段美好的旅程。我非常感謝學校不斷建設更好的環境，提供各種學習機會，如內地考察、專題研習和參與各種比賽，讓同學們能夠擴展視野，培養自信。未來，我希望能繼續陪伴孩子，讓她在追尋夢想的道路上，像小樹苗一樣迎風挺立，即使面對挑戰，仍能茁壯成長。

王雪瓊
2023-2024 家長教師會主席



我非常欣賞羅中全人發展的教育理念，它不僅注重學生的學術成績，還鼓勵學生走出校園，拓寬視野。同時，羅中的考試制度也非常人性化，不會給學生帶來過大的壓力，讓他們有更多自主實踐和自主學習的機會。在羅中這個大家庭裏，我感受到了濃濃的友愛氛圍。上學期末舉辦的運動員慶功宴，更讓我感受到學校對學生們付出的肯定和鼓勵。

周碧霞
2024-2025 家長教師會主席



上學年，羅中排球隊分別在大埔及北區學界男子及女子初級組中勇奪冠軍和亞軍。每次比賽，教練及老師也來支持和指導，令他們信心大增，屢創佳績。校長更親自帶領排球隊前往中國內地體育交流，讓孩子獲益良多。

麥潤潮
2023-2024家長教師會司庫



羅中是一所多元化的學校，老師不僅在學術上提供了悉心的指導，更在品德教育、國民教育、個人成長及課外活動給予全力支援。我特別欣賞學校各式各樣的課外活動，種類多元，有助發揮學生不同興趣及潛能。感謝羅中的老師們辛勤的付出，讓孩子能夠持續學習和成長。謝謝您！

吳月蓉
2024-2025 家長教師會副主席



羅中每年都舉辦不同的文化交流團，讓學生能夠跳出教室，學習更多的知識。我的兒女也分別參加了佛山非遺研學暨姊妹學校交流團及潮州傳統文化傳承考察團。透過這些內地的考察，他們更深入地了解祖國的文化和發展，獲益良多。

鄭恩佩
2024-2025家長教師會司庫



“Sail into the Deep Waters”是郭校長在開學禮鼓勵學生的口號，比喻學生像一艘船能在深海上堅毅不屈地航行。這幾年，郭校長和老師們共同努力令學生公開試的成績有顯著的進步，令他們能入讀心儀的大學，實在令人鼓舞。我們深深感謝老師們認真的教學，令學生在學習上有所進步！

周美芳
2024-2025家長教師會執委

Words of Gratitude from Our Graduates 校友感恩之言

Studying at Law Ting Pong Secondary School has given me a fruitful secondary school life. I met peers and teachers who are supportive and we shared numerous joyful memories. I can still remember vividly the preparation period for the HKDSE with my friends. We paid all of our efforts to study and the teachers helped us with no stone left unturned. It is one of the most precious moments in my life. Also, the school provides a lot of opportunities for students to explore and develop themselves. Joining the House Committee had broadened my horizons and trained my leadership skills. I am wholeheartedly grateful to the teachers and friends who have given me the most wonderful learning experience and school life.

Tang Pok Man 2024 Graduate
Bachelor of Science (Computer Science), City University of Hong Kong



The past six years in LTPSS have been a remarkable journey, which has not only equipped me with academic knowledge, but has also nurtured lifelong friendships and created unforgettable memories. Most importantly, I have gained the confidence to face new challenges and pursue my dream. I am incredibly grateful to our dedicated teachers and my supportive friends. Your encouragement and advice during the preparation of HKDSE and those tough times truly made all the difference. As I move forward into the next chapter of my life, I carry with me the lessons learned and the cherished memories from LTPSS.

Yau Woon Man 2024 Graduate
Business and Management Program, Hong Kong University of Science and Technology (admitted via SNDAS 學校推薦直接錄取計劃)

LTPSS was able to connect me to some wonderful teachers who I will forever be grateful to. These teachers supported me through thick and thin, believed in me when I didn't believe in myself and cared for me like I was their own child. They encouraged me to explore my interest which led me to discover my passion in English. When times got tough during my session as the Chairperson of Youthnity and other school teams, they stood by my side and taught me not to give up. Other than the fantastic teachers, I was also able to find my amazing group of friends who stood by me through my best and worst. They taught me to be selfless, kind-hearted and above all, compassionate. LTPSS gave me the most fruitful and memorable years of my life, filled with enriching experiences, lasting friendships, and countless opportunities for personal growth that shaped my character and perspective in ways I could have never anticipated.

Ho Yuen Ting 2024 Graduate
Bachelor of Arts, The University of Hong Kong



回望六載中學生涯，我瞬間明白人們口中常說的「光陰似箭」感覺為何。憶起六年前初踏入羅中校門，那心中忐忑卻又按捺不住興奮的情緒仍然猶新。少年入世未深，受到各位恩師用心栽培，我才得以在羅定邦中學這個大家庭中逐漸成長。更要感激在六年間認識的；不管是師長、學長、同學、還是後輩對我的照顧及幫助，都讓我感受到羅中的溫暖、熱情和奮鬥精神。縱觀這六年，有喜亦難免有悲，即使如今從羅中畢業，我亦不會忘記自己曾是這溫暖家庭的一份子。

陳卓熙 2024 畢業生
國立臺灣大學 社會科學院 經濟學系

Self-management

Teachable spirit

Aspiration

Resilience



Fee Remission & Scholarships Information 2025/26



Fee Remission



Scholarships

Address: **8 Ma Chung Road, Tai Po, N.T. , Hong Kong**

Tel: **2685 1210**

Fax: **2685 1212**

Website: **www.ltpss.edu.hk**

Enquiry: **ltpss@ltpss.edu.hk**

